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În urmă cu câteva săptămâni, pe site-ul Ministerului Educaţiei Naţionale şi Cercetării Ştiinţifice a
fost lansată o dezbatere publică privind planul-cadru pentru clasele V-VIII, în variantele propuse
de Institutul de Ştiinţe ale Educaţiei. Pe edu.ro au fost publicate trei variante de plan-cadru şi
fiecare dintre acestea prevede ce discipline vor face elevii de gimnaziu şi câte ore îi vor fi
alocate pe săptămână fiecărei materii.           De exemplu, în prima variantă de plan-cadru
dispare o oră pe săptămână de Limba şi literatura română de la clasa a V-a, faţă de situaţia din
prezent. O altă modificare este că se renunţă la Limba latină, care în prezent se face la clasa a
VIII-a.           Apoi, în planul-cadrul propus în
varianta 1, Educaţia plastică şi Muzica sunt prevăzute cu câte o oră/săptămână, în condiţiile în
care, în prezent, ele au alocate câte una-două ore pe săptămână ş.a.
 
   
 
  Dacă dascălii şi-au spus deja punctul de vedere cu privire la acest subiect, a venit acum
rândul elevilor să-şi exprime opinia în legătură cu variantele propuse. Mulţi adolescenţi spun că,
într-adevăr, ar trebui redus numărul de ore, pentru a putea avea astfel un orar mai aerisit.
 
   
 
  „Da, ne-au vorbit profesorii despre asta. Ar fi OK dacă s-ar mai reduce din anumite materii şi
nu ar mai fi aşa încărcat programul elevilor”, spune Cosmina I., o elevă maramureşeană.
„Sinceră să fiu, nu am auzit prea multe despre asta, dar eu zic ca ar fi bine, am putea învăţa
mai mult la materiile care ne preocupă. Ar fi totuşi şi un dezavantaj, pentru că media generală
se măreşte la unii de pe urma acestor ore (n.red. de exemplu, Muzică, Desen)”, a declarat
Daiana.
 
   
 
  
„Fiecare materie îşi are locul ei”
 
  Cu toate acestea, numeroşi elevi din judeţul nostru consideră că fiecare materie în parte este
la fel de importantă şi că cei „mai mari” ar trebui să se gândească mai bine înainte de a face
modificări. „Am auzit unele zvonuri cu micşorarea numărului de ore şi sunt de acord. În ceea ce
priveşte Desenul şi Muzica, nu sunt de acord să se scoată, pentru că, după părerea mea, sunt
materii care ne relaxează şi la care mergem cu drag. Am auzit şi zvonul că disciplinele Cultură
civică şi Religie se vor scoate şi se va introduce Educaţia sexuală în şcoli. Eu consider că
fiecare materie îşi are locul ei”, consideră Alexandra Onea.
 
   
 
  „Reducerea numărului de ore pe săptămână cred că o idee bună, însă decizia de a scoate
Limba latină mi se pare greşită. Eu, de exemplu, vreau să urmez la liceu filologia şi, din câte am
înţeles, acolo dai teză şi din această materie. Atunci, eu cum o să mă descurc dacă nu o să am

 1 / 2



Elevii maramureşeni nu sunt de accord să se renunţe la muzică şi desen 
Luni, 08 Februarie 2016 15:28 - 

o bază? Cred că aceste lucruri ar trebui mai întâi bine gândite şi apoi aplicate”, a declarat
Mihaela Pop din clasa a VII-a.
 
  sursa: 
www.infomm.ro
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